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Školstvo

Očami študenta

trebný záujem, zodpovednosť a slušné správanie. 
Za veľké plus tiež považujem podporu vedenia 
školy v rôznych projektoch a nápadoch, ktorými 
sa snažíme spestriť život na našej škole a dostať 
ju viac do povedomia spoluobčanov. Ale na dru-
hej strane, hodila by sa na školu taká menšia 
knižnica, kde by mali prístup budúce generácie 
študentov na ďalší rozvoj svojich vedomostí 
a schopností...

■■ Má vaša škola nejaké študentské tra-
dície, ktoré sa odovzdávajú medzi generá-
ciami budúcich lesníkov?

K lesníckym tradíciám neodmysliteľne patrí hra 
na lesný roh alebo lesnicu, lov s dravcami a po-
ľovnými psami a včelárenie. Prečo som to nazval 
tradíciami? Dnes sa všetko riadi ekonomikou, ale 
vzdanie cti lovcom a ulovenej zveri, krása lovu 
s tak hrdým zvieraťom, rozkvitnuté záhrady – tie-
to veci peniazmi nikdy nenahradíme. Človek 
k tomu potrebuje už spomínané nadšenie, cit 
a trpezlivosť. Nie sú to jedno alebo dvojročné zá-
ležitosti, ale tradícia na celý život. A ako aj naši 
kolegovia z iných lesníckych škôl, aj my sa snaží-
me o ich zachovanie. 

 Rovnako dúfam, že novovzniknuté akcie ako 
Deň poľovníkov Šariša a Súťaž mladých priateľov 

lesa sa budú realizovať rok čo rok a tak sa stanú 
ďalšími tradíciami. 

■■ Čo by si odkázal deviatakom, ktorí 
premýšľajú nad voľbou ísť študovať 
na SOŠL do Prešova?

Bohužiaľ často sa stáva, že žiakov základných 
škôl z východného Slovenska ovplyvňuje mien-
ka, že študijný odbor lesníctvo je náročný a ne-
atraktivny. A tak lepší žiaci idú študovať na iné 
školy. SOŠL Prešov by som porovnal k princípu 
výberkového lesa, stačí ak sú dvaja až traja je-
dinci v triede nádejní, ktorým ak majú záujem 
sa poskytne priestor na rozvoj. Zvyšok pripraviť 
na maturitu a do života a tých nádejných na vyso-
ké školy.

A deviatkom by som poradil, nebáť sa ísť, vy-
skúšať všetko čo škola ponúka a využiť všetky 
možnosti... Lebo ak budeme robiť len to čo vie-
me, nikdy z nás nebude to, čo z nás byť môže. No 
najmä chodiť do lesa, nie v aute a nie po chodní-
koch! Lebo z vlastných skúsenosti viem, že les 
prebúdza „novú chuť“ do štúdia. 

■■ Ďakujem za rozhovor.

Peter Gogola

■■ Čo ťa inšpirovalo k rozhodnutiu ísť 
študovať na lesnícku školu?

Bolo viac faktorov, ktoré ovplyvnili výber stred-
nej školy. Rozhodoval som sa medzi odborom Po-
lygrafia a odborom Lesníctvo – lesná prevádzka. 
Vďaka krúžku Plamienka (názov odvodený 
od sovy Plamienky driemavej), súťaži KMPP (Krú-
žok mladých priateľov poľovníctva) a záľuby v tu-
ristike som si vybral SOŠL Prešov. 

■■ Si na škole spokojný? Myslíš si, že ťa 
dobre pripraví pre prax alebo ďalšie štú-
dium?

Spokojný? Nie, nie som spokojný. Skôr nad-
šený a unesený! Niet krajšej profesie resp. od-
boru. A či ma škola pripraví na život? Je na kaž-
dom jednom študentovi, ako veľmi chce byť 
pripravený. Naša škola disponuje veľmi dobrým 
vybavením v podobe učebných pomôcok, škol-
ského hospodárstva Cemjata, strelnice alebo 
počítačových miestnosti, ktorými dokážu podať 
študentovi množstvo teoretických vedomostí 
a rovnako aj praktických skúseností. Najviac 
však oceňujem ochotu a vysokú odbornosť našich 
pedagógov, ktorou študentom ponúknu ešte väčší 
rozhľad nie len v lesníckom odbore. Len je po-

Hodnotiť školu a jej úroveň je možné z viacerých zorných uhlov a podľa rôznych kritérií. Možno 
skúmať percento úspešných absolventov, ktorí sa uplatnia v praxi, získať informáciu o účasti študen-
tov na rôznych súťažiach, dobré je opýtať sa na názor pedagógov. Ale v neposlednom rade je uži-
točné poznať názor samotných študentov. Jeden názor za všetky: opýtali sme sa študenta štvrtého 
ročníka Miroslava Baču.


